
1 

 

ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 

26 DE GENER DE 2015 

 

Núm. Sessió 1 /2015 

 

DATA........: 26 de gener de 2015 

CARÀCTER....: ordinària  

COMENÇA.....: A les   20:03 hores.  

ACABA.......: A les    20:35 hores. 

LLOC........: Centre Cívic de Son Serra de Marina 

 

ASSISTENTS..:  

 

President:  Antoni Reus Darder   

 

Tinents de Batle:  

  Beatriz Gamundí Molina 

 Antonia Perelló Llull   

 Joan Monjo Estelrich 

  Martí Joan Fornés Cerdó  

Eugenio Garrido Vivas 

Regidors:    

  Angela Perelló Matas  

 Martí Àngel Torres Valls 

Rocio Romero Galera  

  Maria del Carmen Rosselló Roig  

   Juan Quetglas Gaya   

  Ana Maria Rodríguez Arbona 

  Juana Ana Llull Molinas 

  Jaime Malbertí Mandilego 

Andrés Aulet Riera  

Luisa Mª Morales Pérez 

 

Excusen la seva assistència: Guillermo Perelló Gil 

 

Actua com a secretari: Antoni Alorda Vilarrubias, secretari de la corporació. 

 

Al municipi de Santa Margalida, el dia 26 de gener de dos mil quinze, quan són les  20:03 hores, es 

reuneixen al Centre Cívic de Son Serra de Marina els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme una 

sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Antoni Reus Darder i 

assistits pel secretari de la corporació, el Sr. Antoni Alorda Vilarrubias, que dóna fe de l’acte. 

 

Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió. El secretari demana la paraula per recordar al Consistori que, tal i com ha 

advertit en casos anteriors, els plens s’han de celebrar a la Casa Consistorial, tret de casos de força 

major. 

 

El Batle defensa la decisió municipal i creu que és un encert celebrar el tercer Ple a Son Serra com una 

manera d’acostar la institució als ciutadans. 

 



2 

 

Seguidament, es passen a debatre els punts de l’ordre del dia, que són els següents 

 

 

PART RESOLUTÒRIA 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA URGENT 

DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 30 DE DESEMBRE DE 2014. 

 

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular observacions a 

l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària urgent de l’Ajuntament Ple de dia 30 de desembre de 

2014 i que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

El Sr. Torres (PP) vol precisar que, en el punt cinquè de l’esborrany de l’acta, sobre el minitren, quan 

s’indica que la interventora va respondre que hi havia informe de procediment però no de contingut, 

era en motiu d’una pregunta seva en la que demanava si existia informe d’intervenció. El Sr. Secretari 

diu que així fou i que l’esborrany recull que la resposta fou “a preguntes del Sr. Torres”, en tot cas, no 

té inconvenient que dita precisió consti en aquest punt del Ple.   

 

Feta aquesta precisió, s’aprova, per assentiment, l’esborrany de l’acta abans esmentada, la qual esdevé 

l’acta de la sessió. 

 

 

2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE APROVACIÓ DE CONVOCATÒRIA I 

BASES ESPECÍFIQUES QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS PER A 

FOMENTAR EL FUTBOL BASE. 

 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 19 de gener de 2015,  que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 13 de gener de 2015, la qual diu: 

 

“Vista la Provisió de Batlia de data 13 de gener de 2015 d’acord amb la qual l’Ajuntament vol 

continuar col·laborant i atorgar ajuts econòmics als Clubs de Futbol de Santa Margalida que amb el 

futbol base contribueixen de forma efectiva en la dinamització del terme i que, d’una forma o d’una 

altre, ajuden a l’Ajuntament en l’exercici de les seves competències, fomentant la participació i el 

benestar dels ciutadans, així com promovent la pràctica l’esport. Per això, és intenció d’aquest 

Ajuntament continuar col·laborant amb el finançament del funcionament ordinari derivat de la pràctica 

de futbol base federat.   

 

Ara bé, si fins ara procediment seguit per atorgar ajuts als Clubs de Futbol era el de concessió directe 

mitjançant la seva previsió nominativa als pressuposts, a partir d’ara es volen atorgar els ajuts en 

règim de concurrència competitiva, que és el procediment que ordinàriament s’ha de seguir per atorgar 

subvencions, fitxant l’aportació pública com un import cert sense referència a un pressupost. Així, la 

intenció és atorgar 60,00.-€ per jugador i 1.000,00.-€ per equip inscrit a la Federació Balear de Futbol.  

 

Pel que fa a la modalitat de justificació, es proposa que sigui la compte justificativa simplificada 

regulada Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 38/2003, de 

17 de novembre, General de Subvencions. 
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Atesa l’Ordenança General reguladora de la concessió de subvencions de l’Ajuntament de Santa 

Margalida (BOIB Núm. 142 de 29/09/2012).  

 

Atès que d’acord amb l’esmentada Ordenança les subvencions que es concedeixen a través del 

procediment de concessió en règim de concurrència competitiva s’inicien d’ofici mitjançant 

l’aprovació per part del Ple de l’Ajuntament de la convocatòria dels ajuts. 

 

Atès que les regles que han de regir aquesta convocatòria s’han de contenir en unes Bases 

Específiques, que també s’han d’aprovar prèviament o amb caràcter simultani a la convocatòria.  

 

Vista l’aplicació pressupostària 341 48900 Clubs Futbol consignada en el Pressupost Municipal per a 

l’any 2015, en ús de les facultats legalment establertes PROPOSO l’adopció dels següents ACORDS 

 

PRIMER.- Aprovar la convocatòria i les Bases Específiques que han de regir la concessió de 

subvencions per a fomentar el futbol base, que s’adjunten com ANNEX 1. 

 

SEGON.- Publicar el present acord, juntament amb les bases i la convocatòria, en el Butlletí Oficial 

de la Comunitat Autònoma.” 

 

El Sr. Batle explica la proposta i justifica els canvis per l’aparició d’un nou club.  

El Sr. Torres (PP) planteja una qüestió “tècnica” sobre si el 2015 pagaran despeses de 2014.  

El Sr. Batle respon que així és i afegeix que l’aplicació pressupostària és de 36.000.- €  i que la 

subvenció consistirà en 1.000.- € per cada equip de futbol base inscrit i 60.- € per cada jugador. 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat. 

 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE AMPLIACIÓ DE DECLARACIÓ DE 

ZONA DE GRAN AFLUÈNCIA TURÍSTICA A TOT L’ANY. 

 

El Sr. Regidor delegat de Can Picafort, Sr. Monjo, exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de 

dia 19 de gener de 2015,  que va informar favorablement la seva proposta de  dia 19 de gener de 2015, 

la qual diu: 

 

“El nucli de Can Picafort fou declarat zona de gran afluència turística per Resolució del Director 

General de Comerç de 21 de juny de 2005 durant el període anual del 15 de març fins al 30 d’octubre. 

 

Llei 11/2014, de 15 d’octubre, de comerç de les Illes Balears, publicada en el BOIB núm. 143, de 18 

d’octubre de 2014 introdueix un canvi en la determinació de les zones de gran afluència turística i a 

l’article 21.2 permet que la declaració de les zones de gran afluència turística es pugui estendre a tot 

l’any.  

 

A efectes dels horaris comercials, s’entén com a zona de gran afluència turística aquella àrea o àrees 

que coincideixin amb tot el terme municipal o amb part d’aquest on concorri alguna de les 

circumstàncies establertes en l’article 22 de la Llei 11/2014. Circumstància notòria és que en el nucli 

de Can Picafort existeix una concentració important de places en allotjaments i establiments turístics. 

Així, des d’aquest Consistori es considera que l’ampliació a tot l’any de la declaració com a zona de 

gran afluència turística del nucli de Can Picafort contribuirà, indubtablement, a la tant projectada 

desestacionalització turística. Quedarien exclosos d’aquesta àrea o zona els nuclis de Son Serra de 
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Marina i de La Vila, atès que en ells no concorre cap de les circumstàncies que justificarien no tant 

l’ampliació de la duració, sinó la declaració com a zona de gran afluència.  

  

Entenem que l’ampliació del període de duració de la declaració com a zona de gran afluència turística 

contribuiria a la desestacionalització ja que segons l’article 21.4 de la Llei del comerç de les Illes 

Balears, els establiments comercials situats en una zona que es declari de gran afluència turística 

tenen plena llibertat per determinar els dies i les hores d’obertura al públic ... en els períodes de l’any 

aprovats en la declaració de zona de gran afluència turística. En el mateix sentit es pronuncia l’article 

19 de l’esmentada llei, segons el qual: Tenen plena llibertat per determinar els dies i les hores 

d’obertura al públic: ... b) Els establiments comercials situats a zones de gran afluència turística ....  

 

En quan al procediment a seguir per poder ampliar el període de la declaració, ve establert a l’article 

23 de la Llei de constant referència.  

 

Per tot l’anteriorment exposat, en ús de les facultats legalment conferides, PROPOSO al Ple, 

l’adopció dels següents  

 

ACORDS 

 

PRIMER.- Instar  a la Direcció General de Comerç i Empresa del Govern de les Illes Balears 

l’ampliació a tot l’any de la declaració del nucli de Can Picafort com a zona de gran afluència 

turística. 

 

SEGON.- Notificar l’acord a la Direcció General de Comerç i Empresa del Govern de les Illes 

Balears.” 

 

El Sr. Monjo explica que, sense aquest acord, els negocis de més de 300 m2 de Can Picafort haurien 

de tenir tancat els festius de 30 d’octubre a 15 de març i que, de conformitat amb les previsions de la 

nova llei de comerç, considera més apropiat que la llibertat horària a Can Picafort duri tot l’any. 

 

El Sr. Batle precisa que els negocis de menys de 300 m2 ja tenien llibertat horària i que la declaració 

només afecta Can Picafort. 

 

El Sr. Malbertí (CPU) demana si n’han parlat amb les associacions de comerciants. El Sr. Monjo li 

demana que precisi quines associacions perquè a ell no li consta que n’hi hagi de formalment 

constituïdes. Els Srs. Malbertí i Aulet posen d’exemple “la del Sr. Paco Font” i el Sr. Monjo respon 

que concretament amb el Sr. Font no n’han parlat. 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat. 

 

 

4.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE APROVACIÓ CONVENI DE 

COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE PALMA, L’AJUNTAMENT DE SANTA 

MARGALIDA I L’EMPRESA MUNICIPAL DE TRANSPORTS DE PALMA SA PER A LA 

SUBVENCIÓ ALS ESTUDIANTS DEL MUNICIPI DEL TRANSPORT URBÀ COL·LECTIU 

DE VIATGERS QUE PRESTA L’EMT A PALMA. 

 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 19 de gener de 2015,  que va 

informar favorablement la proposta d’acord de la Batlia de dia 16 de gener de 2015, la qual diu: 
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“Vist el Conveni Intermunicipal de “Targeta ciutadana” proposat entre l’Ajuntament de Palma, 

l’Ajuntament de Santa Margalida i l’Empresa Municipal de Transports de Palma SA (EMT), l’objectiu 

del qual és subvencionar als estudiants del municipi, d’un determinat perfil, el transport col·lectiu de 

Palma amb les mateixes condicions que l’Ajuntament de Palma té establertes per als seus residents a 

través de la Targeta Ciutadana. 

 

Atès l’interès d’aquest ajuntament en subvencionar al col·lectiu d’estudiants del municipi el transport 

urbà de viatgers que presta l’EMT a Palma i la competència municipal en trànsit i transport col·lectiu. 

 

Atès que hi ha previsió pressupostària específica per cobrir-ne les despeses, en l’aplicació 4411.48900, 

sobre promoció del transport, per un import de 8.000.- €. 

 

He resolt proposar al Ple que adopti els següents  

 

ACORDS:  

 

Primer.- Aprovar el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma, l’Ajuntament de Santa 

Margalida i l’Empresa Municipal de Transports de Palma SA per a la subvenció als estudiants del 

municipi del transport urbà col·lectiu de viatgers que presta l’EMT a Palma, que s’adjunta com a 

annex a l’esmentada proposta. 

 

Segon .- Autoritzar el Sr. Batle per a la signatura de l’esmentat conveni . 

 

Tercer.-  Notificar l’acord a l’Ajuntament de Palma i a l’Empresa Municipal de Transports de Palma 

SA als efectes pertinents.” 

 

El Sr. Batle explica que, amb l’acord, els estudiants passaran de pagar 1,15 € a 0,45 €, i l’ajuntament 

n’assumirà la diferència, com ja han fet els municipis d’Alcúdia, Muro o Sa Pobla. 

El Sr. Malbertí (CPU) demana si només és d’aplicació als estudiants universitaris. El sr. Batle respon 

que no, que afecta a tots els estudiants majors de 16 anys. 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat.  

 

 

5.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

No se presenten mocions d’urgència. 

 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. Batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions dictades des de dia 31 d’octubre de 2014 fins dia 28 de desembre de 2014, del núm. 996 

fins al núm. 1.189. 

 



6 

 

El Sr. Batle diu que s’està canviant el sistema del llibre de resolucions i que confia que el proper Ple 

els regidors ja hi tenguin accés directe telemàticament. El Sr. Torres (PP) considera que, en tot cas, en 

el Ple se n’haurà de dar compte. El Sr. Secretari li confirma i precisa que l’accés telemàtic serà intern i 

no obert a l’exterior.  

 

El Sr. Torres demana còpia dels següents: 997, 1013, 1019, 1029, 1038, 1039, 1065, 1066, 1082, 1091 

(amb l’informe), 1100, 1103, 1116, 1118, 1124, 1129, 1179, 1180, 1182, 1186 i 1187. 

 

Després d’un breu debat, amb especial esment sobre la resolució 997, els reunits es donen per 

assabentats de les resolucions referides. 

 

 

2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

El Sr. Batle informa sobre 

 

1.-FITUR ha convidat l’ajuntament per fer-li un reconeixement en motiu de la implantació del sistema 

de qualitat turística, al qual s’han adherit 26 establiments del municipi. Hi assistiran el Sr. Garrido i ell 

mateix. 

 

2.- Les bases de la Rua ja estan penjades a la pàgina web. 

 

3.- La iniciativa d’horts urbans a Son Serra, devora el dipòsit d’aigua. El Sr. Fornés, regidor delegat de 

medi ambient, exposa l’interès que ha suscitat la proposta i les passes que es duran a terme, confiant 

que es puguin adjudicar els trasts abans del temps de sembrar tomatigueres. 

 

 

3.- PRECS I PREGUNTES 

 

La Sra. Rodríguez Arbona (PP) exposa la problemàtica de la falta de senyalització dels munts de terra 

per als foguerons i posa l’exemple d’un vehicle que hi ha tengut un incident. 

El Sr. Monjo respon que la responsabilitat és dels promotors però reconeix que és un tema delicat 

perquè han proliferat (26 foguerons només a Can Picafort, diu) i la brigada no dóna a l’abast. Contesta 

que les barreres poden ser contraproduents al vespre si no estan il·luminades. El Sr. Batle afegeix que 

la retirada dels munts hagués acabat avui, però les incidències del temporal ho han retardat. 

 

El Sr. Torres (PP) expressa la seva satisfacció perquè s’hagi arreglat la balaustrada de Ca Ses Monges 

(Can Picafort), sobre la qual va expressar una queixa en el darrer Ple. 

El Sr. Monjo contesta que ja tenien prevista l’actuació abans de la queixa del Sr. Torres i que ara 

estudien millorar l’accessibilitat. 

 

La Sra. Rodríguez s’interessa per si les obres previstes a l’escalonada de Santa Margalida comportarà 

arrabassar arbres dels que s’hi acaben de sembrar. 

El Sr. Batle reconeix que sí, que concretament cinc arbres són afectats per la intervenció, tot i que 

precisa que la seva sembra va ser gratuïta, a càrrec d'una entitat sense ànim de lucre, i justifica la 

seqüència per la necessitat de respectar el temps per a empeltar els ametllers. El Batle aprofita per 

explicar en què consisteixen les obres del passeig i les seves virtuts. 
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I, quan són les 20:35 hores, no havent-hi més assumptes a tractar, el sr. Batle aixeca la sessió passant 

la paraula al públic assistent, de la qual cosa, com a secretari, don fe 

 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El Secretari  

 

 

Antoni Reus Darder,       Antoni Alorda Vilarrubias 

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 


